
CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

REFERAT
for mødet den 22.05.2019, kl. 18:30 i Mødelokalet på 1. sal i Hal C, Arsenalvej 6

1.  Åben spørgetid (2019-0133696) 2
2.  Referat og godkendelse af dagsordenen (2019-0133714) 3
3.  Det lokale miljøarbejde 2018 (2019-0131995) 5
4.  Grøn frivillighed i Københavns Kommune (2019-0133405) 10
5.  Støj i byrummet og i institutioner (2019-0132634) 13
6.  Havnens udvikling (2019-0133409) 16
7.  Orientering fra arbejdsgrupperne mv. (2019-0133750) 19
8.  B-sag: Status på Lynetteholmen (2019-0131973) 23
9.  B-sag: Parkbrugerråd for Christianshavns Vold (2019-0131997) 25
10.  B-sag: Forholdene i Hal C (2019-0133635) 28
11.  B-sag: Mødested for lokaludvalgets møder (2019-0131983) 31
12.  B-sag: Puljeansøgninger, maj 2019 (2019-0125583) 33
13.  B-sag: Status på lokaludvalgets 2019-pulje, maj 2019 (2019-0133779) 39
14.  B-sag: Henvendelser til lokaludvalget, maj 2019 (2019-0133414) 40
15.  Meddelelser (2019-0133765) 42
16.  Eventuelt (2019-0133772) 44



CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

1.  Åben spørgetid (2019-0133696)

Under dette punkt har tilhørerne mulighed for at komme med forslag og stille spørgsmål til
lokaludvalget. Der er afsat op til en halv time til spørgetiden. Når der ikke er flere spørgsmål,
begynder lokaludvalgets ordinære møde.

Beslutning
Borgerinddragelse

Tre studerende fra RUC orienterede kort om deres projekt vedr. borgerinddragelse. Som led i
projektet havde de tidligere interviewet formanden.
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

2.  Referat og godkendelse af dagsordenen (2019-0133714)

Christianshavns Lokaludvalg skal drøfte referatet af det seneste lokaludvalgsmøde og godkende
dagsordenen for det aktuelle lokaludvalgsmøde.

Indstilling

Formanden indstiller,

1. at Christianshavns Lokaludvalg drøfter referatet af det ordinære lokaludvalgsmøde den 24. april
 2019.

2. at Christianshavns Lokaludvalg godkender dagsordenen for det aktuelle møde.

Problemstilling

Lokaludvalget skal drøfte referatet af lokaludvalgsmødet den 24. april 2019. Endvidere skal
lokaludvalget godkende dagsordenen for det aktuelle møde.

Løsning

Referat

Referatet drøftes. Eventuelle rettelser noteres.

Dagsorden

Dagsordenen godkendes. Eventuel inhabilitet afklares.

Økonomi

Intet.

Videre proces

Intet.

 

Beslutning
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1. Lokaludvalget havde ingen bemærkninger til referatet af det ordinære lokaludvalgsmøde
den 24. april  2019.

2. Lokaludvalget godkendte dagsordenen for det aktuelle møde.

3. I fortsættelse af dagsordenens punkt 2 "Referat og godkendelse af dagsordenen" godkendte
lokaludvalget indstillingerne i følgende sager:
9. Parkbrugerråd for Christianshavns Vold
10. Forholdene i Hal C
11. Mødested for lokaludvalgets møder
13. Status på lokaludvalgets 2019-pulje, maj 2019
14. Henvendelser til lokaludvalget, maj 2019.

 

Bilag
Referat af lokaludvalgets møde den 24. april 2019 (ikke på papir)
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

3.  Det lokale miljøarbejde 2018 (2019-0131995)

Christianshavns Lokaludvalg skal tage Miljøpunkt Indre By & Christianshavns årsberetning og
tilskudsregnskab for det lokale miljøarbejde 2018 til efterretning.

Formanden foreslår,

1. at Christianshavns Lokaludvalg tager Miljøpunkt Indre By-Christianshavns årsberetning og
tilskudsregnskab for det lokale miljøarbejde 2018, der fremgår af bilagene, til efterretning med
de bemærkninger, der fremgår af løsningsafsnittet i denne sag.
 

2. at Christianshavns Lokaludvalg på det grundlag tiltræder, at sekretariatet i juni 2019 udbetaler
2. rate af driftsstøtten til Miljøpunkt Indre By/Christianshavn for det lokale miljøarbejde 2019.

Problemstilling

Jf. driftsstøtteaftalen om det lokale miljøarbejde for 2017-18 har Miljøpunkt Indre By-Christianshavn i
samarbejde med Indre By Lokaludvalg og Christianshavns Lokaludvalg udarbejdet en årsplan for det
lokale miljøarbejde 2018.

Jf. driftsstøtteaftalen om det lokale miljøarbejde skal driftsstøtten fra lokaludvalgene benyttes til
planlægning og gennemførelse af årsplanens aktiviteter, samt driftsudgifter forbundet med
Miljøpunktets virke. I aftalen er det også bestemt, at årsberetningen for Miljøpunkt Indre By &
Christianshavns arbejde som minimum skal indeholde en beskrivelse af gennemførte aktiviteter,
status i forhold til opfyldelse af årsplanens mål og succeskriterier, samt øvrige aktiviteter der er blevet
aftalt med lokaludvalgene. Det er en forudsætning for udbetaling af støtten, at årsplan, budget,
årsregnskab og årsberetning er indsendt rettidigt, samt at støttevilkårene er overholdt.

Løsning

Sekretariatets bemærkninger til årsberetningen 2018

Sekretariatet vurderer, at årsplanen for det lokale miljøarbejde 2018 i det store hele er gennemført
eller forsøgt gennemført. Sekretariatet har dog følgende bemærkninger til årsberetningen
sammenholdt med årsplanen:

Ad. 1.1. Skabe fokus omkring luftforurening fra ultrafine partikler i byen

• Det står ikke klart, om data fra målinger blot er formidlet eller om man også har brugt
resultaterne til at skabe fokus på behovet for tiltag, som giver renere luft i byen, jf. årsplanen.
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Ad. 1.2. Målinger af luftforureningen ved nye lokaliteter

• Under dette punkt i årsplanen er der fokus på turistbusser, men de nævnes ikke i
årsberetningen.

• Det står ikke klart, om data fra målingerne er brugt til at få politisk fokus på behovet for
indsamling af flere valide data af forureningen i København, jf. årsplanen. 

• Det kunne være godt med en forklaring på, hvorfor Københavns Kommune ikke har
luftforureningsdata for Christianshavn.

Ad. 1.3. Udlån af ladcykler i Indre By

• Det står ikke klart, om man har anbefalet Københavns Kommune at oprette dele-ladcykler og
om det er undersøgt, om der kan ske udlån fra Kulturhuset Indre By osv, jf.
årsplanen. Årsberetningen giver indtryk af, at udviklingen med hensyn til dele-cykler i
København har overhalet de planlagte aktiviteter, der fremgår af årsplanen.

• Det kunne være godt med nogle tal på fx.
• antal ladcykler, som hhv. Miljøpunktet og Christianshavns Beboerhus udlåner
• belægningsprocent
• antal unikke lånere.

• I årsplanen nævnes under dette punkt, at man vil følge udviklingen i forhold til grøn mobilitet,
bl.a. el-biler, delebiler og bæredygtige busser, men temaet er ikke omtalt i årsberetningen.

Ad. 2.1. Fremme fokus på de sundhedsmæssige effekter af støj og muligheder for forebyggelse

• I årsplanen nævnes, at man bl.a. vil samarbejde med vigtige erhvervsaktører/organisationer om
resultater og undersøgelser vedr. støj og helbredsmæssige effekter, men denne aktivitet er ikke
omtalt i årsberetningen.

• I årsplanen nævnes, at man vil søge ekstern støtte til et projekt vedr. støj. Det står ikke klart,
om man har gjort det.

3.1. Etablere flere grønne facader med roser eller anden grøn facadebeplantning

• Det kunne være godt med information om hvor i hhv. Indre By og på Christianshavn, at der ved
Miljøpunktets mellemkomst er blevet eller forsøgt blevet etableret facadebeplantning.

3.2. Aktivt arbejde for flere træer i de to bydele

• I årsberetningen begrundes, hvorfor aktiviteten ikke blev gennemført som planlagt i
årsplanen.

4.1. Formidle muligheder for sortering af genanvendeligt affald i hjemmet og i det offentlige rum

• Det fremgår af årsplanen, at der skal skabes kendskab til øget kildesortering i mindst et nyt
område i hver bydel. I årsberetningen omtales en indsats i Nansensgade-kvarteret i Indre By,
samt Miljøpunktets deltagelse i Teknik- og Miljøforvaltningens projekt om multifunktionelle
affaldsløsninger på Christianshavn. Men det står ikke klart, om der er skabt kendskab til øget
kildesortering i  et nyt område på Christianshavn.
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4.2. Understøtte kompostnetværket

• I årsplanen nævnes, at der skal holdes 2-3 netværksmøder. Af årsberetningen fremgår det,
netværket ikke har mødtes siden start af udsortering af bioaffald, men at det er aktivt på
Facebook.

4.4. Søge støtte til diverse affaldsprojekter, som kan øge bæredygtighed og genanvendelse. Søges
fordelt i forhold til skoler

• Det fremgår indirekte af årsberetningen, at der ikke er søgt støtte jf. årsplanen, men at en
ansøgning om støtte er under udarbejdelse og at der arbejdes videre med dette i 2019.

5.1. Miljøpunktet skal være kendt i bybilledet, i alle kvarterer, på de sociale medier og hjemmesiden

• Ovennævnte målsætning er næppe nået og i øvrigt kan det være svært at konstatere, hvornår
man er kendt i bybilledet og i alle kvarterer. Antallet af følgere, som Miljøpunktet har på
Facebook, svarer nogenlunde til antallet af følgere, som Christianshavns Lokaludvalg har på
Facebook, og er lidt mindre end antallet af følgere, Indre By Lokaludvalg har.
Antallet af abonnenter på Miljøpunktets nyhedsbrev er dog væsentligt mindre end antal
abonnenter på Christianshavns Lokaludvalgs nyhedsbrev og Indre By Lokaludvalgs
nyhedsbrev.

• I årsberetningen omtales Miljøpunktets deltagelse i HELLOpenhagen-arrangmentet på
Rådhuset. Det står ikke klart, hvordan denne aktivitet har været med til at gøre Miljøpunktet
kendt i Indre By og på Christianshavn.

• Det fremgår af årsplanen, at man vil mobilisere frivillige og skoleelever til A21-opgaver. Det
fremgår også, at man vil involvere skoler, bolig- og erhvervsforeninger mv. om eksisterende
løsninger af f.eks. affaldssortering, genbrug osv. Disse aktiviteter er ikke nævnt i
årsberetningen.

5.2. Bæredygtige og sæsonbetonede events med genbrug, sortering og håndtering af affald

• I årsberetningen begrundes, hvorfor aktiviteten ikke blev gennemført som planlagt i
årsplanen.

5.3. Inspirere borgere, institutioner og erhverv i Indre By og på Christianshavn til at deltage i
tværgående projekter på tværs af bydele

• Det fremgår af årsplanen, at der skal ske vejledning af borgere og erhverv i Indre By og på
Christianshavn. Dette omtales ikke under dette punkt i årsberetningen, men det berøres andre
steder i årsberetningen.

• I årsplanen omtales netværkssamarbejde om byttestationer i det offentlige rum og
Partnerskabet Blomstrende By, men dette omtales ikke i årsberetningen.

• I årsberetningen omtales Miljøpunktets bidrag til FN-Forbundets Skyggerapport for Københavns
handlingsplan for Verdensmålene. Aktiviteten er ikke nævnt i årsplanen, men  lokaludvalgene
er i løbet af 2018 blevet orienteret om, at Miljøpunktet ville deltage i denne aktivitet.

• I årsberetningen nævnes, at Miljøpunktet sammen med bl.a. Børne- og Ungdomsforvaltningen
har udarbejdet en musikvideo til sangen Sustainable City, som er skrevet til
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Verdensmålsskolen. Det kunne være godt med en kort forklaring på, hvad Verdensmålsskolen
er, og nogle ord om, hvem der er målgruppen for videoen og hvordan der er blevet brugt.
Aktiviteten er ikke nævnt i årsplanen.

• Det fremgår af årsberetningen, at Miljøpunktet altid arbejder med at udvide netværket og at få
borgere, institutioner og erhverv til at indgå i et tværgående arbejde. Det kunne være godt med
en nærmere beskrivelse af, hvad der er kommet ud af denne aktivitet.

Generel bemærkning

• Mange af indsatserne, der nævnes i årsplanen, skulle ske med frivillige og studerende. På side
4 i årsberetningen nævnes studie- og virksomhedspraktikanterne, man har haft, samt de
studerende, man har samarbejdet med. Årsberetningen giver ikke et klart indtryk af,
hvordan det lokale miljøarbejde er forankret lokalt i Indre By og på Christianshavn. Det kunne fx
være godt, hvis der var tal på antal frivillige, man har samarbejdet med hen over året, og om de
frivillige er fra Indre By og Christianshavn. 

Sekretariatets bemærkninger til tilskudsregnskab 2018

• Huslejen, varme og vand udgør ca. 17 % af Miljøpunktets omkostninger. Lokaleomkostninger,
dvs. husleje,  varme, vand, rengøring og renovation, udgør ca. 20 % af Miljøpunktets
omkostninger.

• Administrationsomkostningerne udgør ca. 11 % af de samlede udgifter. I
administrationsudgifterne indgår både løbende udgifter og anskaffelser.

• Udgifter, der kan relateres til årsplanen, udgør ca. 51% af de samlede udgifter. Løn indgår i
udgifter, der kan relateres til årsplanen, som den tungeste udgiftspost.

• Lønomkostninger, der ikke kan relateres til årsplanen, udgør ca. 16  % af de samlede
omkostninger.

Lokaludvalget kan evt. drøfte denne fordeling af udgifterne.

 

Økonomi

I 2018 udbetalte Københavns Kommune 696.300 kr. i driftsstøtte til det lokale miljøarbejde, mens
Indre By Lokaludvalg betalte 680.000 kr. og Christianshavns Lokaludvalg 100.000 kr.

Indre By Lokaludvalg betalte derudover 4.628 kr. for et Blomsterbed-projekt på Sankt Pauls Plads,
der drives af frivillige i kvarteret.

Christianshavns Lokaludvalg støttede oprydningsdagen ”Ren Vold” på Christianshavns Vold med
4.180 kr.  Derudover betalte Christianshavns Lokaludvalg 2.640 kr. for annoncering om flerfunktionel
affaldsløsning. 

Videre proces
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Sekretariatet orienterer Økonomiforvaltningen og bestyrelsen for Miljøpunkt Indre
By-Christianshavn om lokaludvalgets beslutninger.

Beslutning
Udsat til lokaludvalgets møde den 26. juni 2019.

 

 

 

Bilag
1. Årsberetning 2018
2. Tilskudsregnskab 2018
3. Årsplan for det lokale miljøarbejde 2018
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

4.  Grøn frivillighed i Københavns Kommune (2019-0133405)

Christianshavns Lokaludvalg skal drøfte, hvordan det kan understøtte den grønne frivillighed
fremadrettet og bemyndige formanden til at svare Teknik- og Miljøforvaltningen på det stillede
spørgsmål. 

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Christianshavns Lokaludvalg drøfter, hvordan det kan understøtte den grønne frivillighed
fremadrettet.

2. at Christianshavns Lokaludvalg bemyndiger ham til at skrive og sende et høringssvar til Teknik-
og Miljøforvaltningen, baseret på lokaludvalgets drøftelse i mødet den 22. maj 2019.

Problemstilling

Med mail den 30. april 2019 skrev Teknik- og Miljøforvaltningen til lokaludvalget:

"På baggrund af Teknik- og Miljøudvalgets beslutning om forvaltningens budget for 2019, var Teknik-
og Miljøforvaltningen i december 2019 nødsaget til at opsige samarbejdet med en række grønne
frivillighedsaktiviteter pga. af stillingsnedlæggelsen af den grønne frivillighedskoordinator i
forvaltningen.

Forvaltningen har på den baggrund gennem de seneste par måneder afholdt dialogmøder med de
eksisterende grønne frivillighedsaktiviteter for at afdække deres behov og fremtidsplaner med henblik
på den kommende afvikling og afrapportering heraf.

Forvaltningen ønsker i forlængelse heraf input fra lokaludvalgene og miljøpunkterne ift. fremtidens
grønne frivillighedsprojekter i København;

• Hvordan kan Christianshavns Lokaludvalg understøtte den grønne frivillighed fremadrettet?

Svarfrist: Fredag 31. maj 2019."

Løsning

Formanden foreslår, at lokaludvalget drøfter, hvordan det kan understøtte den grønne frivillighed
fremadrettet med udgangspunkt i
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• Miljøgruppens drøftelse af sagen. Fra referatet af Miljøgruppens møde den 7. maj 2019:
"Vi mener, at lokaludvalgene kan bidrage til holdningsændringer i retning af at forebygge
kulturforskelle og foreslå alternative prioriteringer, f.eks. flere pædagoger for de penge, der nu
skal rives boliger ned for. De frivillige arrangementer inkluderer alle kulturgrupper og er derfor
vigtige.

Sekretariaterne yder i dag stor og god hjælp til lokaludvalgene, og det ville hjælpe rigtig meget
at få udvidet dette dvs. at der var flere resurser til dette. Lokaludvalgenes sekretariater kan
også bidrage med at søge fonde til aktiviteter. 

Det er vigtigt, at vore Ren Vold arrangementer har adgang til grej (snappere, veste, handsker),
så vi kan kun anbefale, at kommunen støtter dette. Støtten kan ske ved at genansætte en
frivilligkoordinator eller ”grejforvalter” i Teknik- og Miljøforvaltningen– evt. med støtte fra
lokaludvalgene / Miljøpunkterne. 

Situationen lige nu er, at noget af grejet opbevares hos Vanløse Lokaludvalg, men det bør ikke
være en permanent løsning, da der skal bruges tid og dermed penge til at administrere det, når
andre lokaludvalg vil låne det."

• Lokaludvalget understøtter allerede den grønne frivillighed med driftsstøtte til Miljøpunkt Indre
By & Christianshavn på 100.000 kr. i 2019 og det samme beløb i 2020, hvis lokaludvalget råder
over en pulje i 2020.

• Beboere, netværk, organisationer osv. på Christianshavn er velkomne til at søge lokaludvalget
om støtte til grønne, frivillige projekter. 

• Jf. Miljøgruppens bemærkninger ovenfor har Vanløse Lokaludvalg og Miljøpunkt Indre By &
Christianshavn opbevaret grejet til frivillig affaldsindsamling, som forvaltningen overdrog til
lokaludvalgene. Miljøpunktet optalte den 1. april 2019 det grej, det havde liggende:

◦ ca. 220 veste i forskellige størrelser, hvoraf ca. 20 ikke var rene eller i stykker
◦ 92 snappere og 25 børnesnappere
◦ Mange par handsker

Hvor meget grej Vanløse Lokaludvalg opbevarede den 1. april 2019, vides ikke. Alt grejet 
opbevares nu af Vanløse Lokaludvalg.     

Økonomi

Se ovenfor.

Videre proces

Formanden sender et svar til Teknik- og Miljøforvaltningen, baseret på lokaludvalgets drøftelse i
mødet den 22. maj 2019.
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Beslutning

1. Lokaludvalget drøftede, hvordan det kan understøtte den grønne frivillighed fremadrettet. Der
var følgende bemærkninger i drøftelsen:

• Hvorfor har man opsagt frivillighedskoordinatoren? Lokaludvalget skal spørge om det.
• Miljøopgaven skal ligge i kommunen.
• Frivillighedskoordinatoren skal bevares. Der bør findes alternativ finansiering. Om

nødvendigt kan finansieringen komme fra lokaludvalgene.
• Lokaludvalgene skal ikke medvirke til finansiering af frivillighedskoordinatoren.
• Det er gratis arbejde, som nu er sparet væk.
• Det er i modstrid med kommunens frivillighedspolitik.
• Frivillighedskoordinator-funktionen burde opprioriteres.
• Miljøgruppens drøftelse om sagen skal indgå i lokaludvalgets høringssvar.
• Bemærk, at lokaludvalgets Ren Vold-projekt koster penge i form af løn i Miljøpunktet, selv

om det er baseret på frivillige.

2. Lokaludvalget bemyndigede formanden til at skrive og sende et høringssvar til Teknik- og
Miljøforvaltningen, baseret på ovennævnte bemærkninger.

 

Protokolbemærkning fra Poul Nielsen: "Det lokale miljøarbejde skal hjemtages til kommunen".

Bilag
Opfølgende mail fra Teknik- og Miljøforvaltningen af 16. maj 2019
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

5.  Støj i byrummet og i institutioner (2019-0132634)

Christianshavns Lokaludvalg skal beslutte et brev til Teknik- og Miljøforvaltningen og Børne- og
Ungdomsforvaltningen om støj i byrummet og institutioner.

Indstilling

Formanden indstiller,

1. at Christianshavns Lokaludvalg godkender brevet til Teknik- og Miljøforvaltningen og Børne- og
Ungdomsforvaltningen om støj i byrummet og institutioner, som fremgår af løsningsafsnittet.

Problemstilling

På lokaludvalgsmødet den 24. april 2019 besluttede lokaludvalget nedenstående i forbindelse med
sagen om handleplan for vejstøj:

”Lokaludvalget bad Miljøgruppen skrive et udkast til brev til kommunen med forslag om en generel
indsats mod det stigende støjniveau i byen, som lokaludvalget kan tage stilling til i et kommende
møde.

Brevet skal bl.a. handle om støjen fra højtalerne i kanalrundfarterne, støjen fra soundboxes på torvet
og på fartøjerne i kanalerne mv, samt støj fra events mm. Endvidere skal reglen i Strandparken på
Islands Brygge om ingen musik efter kl. 22 fremhæves.” 

Løsning

Miljøgruppen foreslår at lokaludvalget skriver til Teknik- og Miljøforvaltningen og Børne- og
Ungdomsforvaltningen:

"En by støjer, og det er noget vi især lægger mærke til, når vi tager udenfor byen. Men hvor kommer
støjen fra, og hvordan sætter vi en grænse for støjen?

Støj fra vejene har vi udtalt os om i høringssvar vedr. handlingsplan for vejstøj. Her nævnte vi bl.a.
fartbegrænsning, støjdæmpende asfalt, 3-lags vinduer, elektriske kanalrundfartsbåde, el-både og
el-biler.

Støjniveauet er stigende og kræver flere løsninger
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Der er i de sidste år kommet meget mere støj fra mennesker og deres musikmaskiner. Antallet af
turister er steget voldsomt, især med den nye Inderhavnsbro fra Nyhavn. Der kører party-busser
rundt i de smalle gader med musik ud af vinduerne.

Unge mennesker især betragter byens rum som deres partyzone, hvor de mener at kunne larme,
som de vil. Der er også mange flere udlejningsbåde på kanalerne og i Inderhavnen. Flere af disse
bådes lejere medbringer radioer og soundboxes, hvor lyden forplanter sig nemt over vandet og til
beboerne på land.

Støjzoner og øget opmærksomhed på lav-frekvente støjkilder 

For at imødekomme disse gener foreslår vi, at der indføres støjzoner, hvor det får konsekvenser at
larme efter f.eks. kl. 22-23-24 om aftenen. Havnefronten på Islands Brygge har en ordning, hvor dette
er indført. Vi ønsker dette i hele byen og især på Christianshavn.

Vi opfordrer også kommunen til at interessere sig mere for DB-målingerne. De lave
frekvenser vægtes alt for lavt i de tilladte støjgrænser; og det er netop dem, som opleves meget
generende, fordi de kan gå gennem bygningsdele, og derfor virker hverken lukkede døre og vinduer
eller ørepropper.

Vi ved, at borgere kan klage til politiet over et højt støjniveau i byrummet. Den mulighed er uholdbar,
da politiet ikke har ressourcer til dette.

Det er en af grundene til, at vi også mener der bør etableres en forebyggende indsats, som en
alternativ løsning på støjen fra unge.

Bedre bemanding i daginstitutioner kan ændre vaner

Vi foreslår, at der gives bedre bemanding af vuggestuer og børnehaver. I dag råber børn ofte meget
højt, for at blive hørt af en voksen. Voksne i børneinstitutioner har i mange år lidt af det høje
støjniveau af denne årsag.

Lydniveauet mindskes, når der er bedre bemanding, hvor man ikke behøver at råbe for at få
opmærksomhed. Det kan blive en indgroet vane at råbe højt og skrige. Især forsømte og usete børn
har behov for at føre sig frem med f.eks. høj musik.

Børn bliver unge mennesker, der derved lærer at tale almindeligt sammen, også i byrummet. De
behøver ikke larmende radioer og soundboxes for at blive set og have det sjovt. De opdager
forhåbentlig, at akustisk musik kan være en lise for sjælen.

Inden de nye rolige og stille børn vokser op, kan kommunen promovere og støtte
facadebeplantninger på både kommunale og offentlige bygninger, da det både renser luften og
dæmper lyde.

 

Med venlig hilsen
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Poul Cohrt, 
formand"

Økonomi

Intet

Videre proces

Når lokaludvalget har besluttet brevet, sender sekretariatet det til Teknik- og Miljøforvaltningen og
Børne- og Ungdomsforvaltningen.

Beslutning
Lokaludvalget foretog en vejledende afstemning om et ændringsforslag fra Poul Nielsen om, at
afsnittet "Bedre bemanding i daginstitutioner kan ændre vaner" udgår af brevet. Afstemningen viste,
at der var flertal for ændringsforslaget. Dermed havde lokaludvalget tiltrådt det.

Lokaludvalget tiltrådte et ændringsforslag fra Frode Neergaard om, at brevet afsluttes med: "Det er
en af grundene til, at vi også mener, at kommunen bør promovere og støtte facadebeplantninger på
både kommunale og offentlige bygninger, da det både renser luften og dæmper lyde."

Lokaludvalget tiltrådte et ændringsforslag fra Frode Neergaard om, at 1. linje under afsnittet
"Støjzoner og øget opmærksomhed på lav-frekvente støjkilder" indledes med: "For at imødegå disse
gener foreslår vi, ..."

Lokaludvalget tiltrådte et ændringsforslag fra Jens Eskildsen om, at brevet skal indeholde en
bemærkning om, at kommunen skal sikre stille steder i byen til fordybelse.

Lokaludvalget tiltrådte et ændringsforslag fra Jens Eskildsen om, at brevet skal indeholde en
bemærkning om, at støjniveauet i byen kun falder, hvis hastighedsgrænsen i byen sættes ned til 30
km/t, idet dækstøj er blandt de væsentligste støjkilder.

Lokaludvalget tiltrådte et ændringsforslag fra Jane Lytthans om, at brevet skal indeholde en
bemærkning om, at der skal være stille-områder ved havnen og kanalerne, hvilket der ikke lægges
op til i By & Havns "Det blå byrum - strategi for Københavns rekreative havn".

 

Lokaludvalget godkendte brevet til Teknik- og Miljøforvaltningen om støj i byrummet, som fremgår af
løsningsafsnittet, med de tiltrådte ændringsforslag.
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

6.  Havnens udvikling (2019-0133409)

Christianshavns Lokaludvalg skal udpege max. to deltagere til et møde om havnens udvikling
mellem By & Havn og de otte lokaludvalg med områder ud til havnen.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Christianshavns Lokaludvalg udpeger max. to deltagere til et møde om havnens udvikling
mellem By & Havn og de otte lokaludvalg med områder ud til havnen. Mødet holdes den 25.
juni 2019 kl. 16.00-17.30.

Problemstilling

Som besluttet i lokaludvalget den 24. april 2019 skrev formanden den 30. april 2019 til By & Havn:

"Gennem årene har Christianshavns Lokaludvalg flere gange drøftet udviklingen af Inderhavnen og
kanalerne og har også sendt jer vores bud på, hvordan fremtiden for havnen skal være.

Nu er havnens rekreative udvikling kommet på jeres og Rådhusets dagsorden. Vi følger jeres arbejde
med interesse og har også involveret os, når vi blev inviteret til det.

Senest har vi drøftet jeres plan om at etablere Det Blå Råd, som I præsenterer som et formaliseret
samarbejdsforum for havnens brugere.

Christianshavns Lokaludvalg støtter oprettelsen af et sådant råd og foreslår, at beboere langs havnen
og kanalerne bliver repræsenteret i rådet, så det sikres, at udviklingen af havnen sker under
hensyntagen til de mange lokale borgere, der enten har bolig ud til vandet og/eller anvender
arealerne langs vandet til rekreative formål.

Konkret foreslår vi således, at Christianshavns Lokaludvalg og eventuelt også andre lokaludvalg får
sæde i Det Blå Råd."

 

By & Havn svarede den 7. maj 2019:

"Mange tak for jeres henvendelse – vi har fået rigtig mange positive tilbagemeldinger på
havnestrategien, herunder har der været meget stor interesse for deltagelse i Det blå råd. Det er vi
naturligvis rigtig glade for, men det har også været nødvendigt at overveje, hvordan vi bedst
imødekommer de mange interesserede.
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Vi har derfor besluttet at lave to årlige havneseminarer, hvor alle havnens aktører inviteres indenfor.
Her kan vi så – som hhv. opfølgning på og forberedelse af højsæsonen – sætte forskellige temaer på
dagsordenen, fx nye sikkerhedstiltag, trafikadskillelse/zonering, god havnekultur, udviklingen af
miljøer/faciliteter etc. Det forum har vi valgt at kalde ’Det blå råd’.

Samtidig anderkender vi, at der er interessenter – fx lokaludvalgene – som har en særlig aktie i
havnens udvikling. I er faktisk otte lokaludvalg, som grænser ud til havnen, og på den baggrund er
vores tanke, at det kunne være relevant at lave et særligt forum for jer, som kunne mødes fx to
gange om året. Det betyder selvfølgelig ikke, at I ikke samtidig bliver inviteret til havneseminarerne
sammen med alle de andre aktører, men så er vi i hvert fald sikker på, at vi får lokaludvalgenes
perspektiver og ideer med i arbejdet.

Vi vil forsøge at få et møde i kalenderen allerede inden sommerferien, og jeg vil vende tilbage med
en invitation snarest. For at holde deltagerantallet på et hensigtsmæssigt niveau er vores indstilling,
at lokaludvalgene kan lade sig repræsentere af to deltagere, hhv. en politisk og en administrativ.

Jeg håber, at det kan imødekomme jeres behov."

 

Den 14. maj 2019 skrev By & Havn til Østerbro Lokaludvalg, Indre By Lokaludvalg, Christianshavns
Lokaludvalg, Vesterbro Lokaludvalg, Kgs. Enghave Lokaludvalg, Valby Lokaludvalg, Amager Øst
Lokaludvalg og Amager Vest Lokaludvalg

"I forlængelse af By & Havns lancering af ny havnestrategi for et par måneder siden er vi blevet
kontaktet af en del af de københavnske lokaludvalg, som dækker områder, der grænser ud til
Københavns Havn. Vi har i det hele taget fået rigtig mange positive tilbagemeldinger på
havnestrategien, herunder har der været meget stor interesse for deltagelse i ’Det blå råd’, som var
tænkt som et dialog- og samarbejdsorgan med repræsentanter for havnens mange forskellige
brugere.

Det er vi naturligvis rigtig glade for, men det har også været nødvendigt at overveje, hvordan vi bedst
imødekommer de mange interesserede. Vi har derfor besluttet at lave to årlige havneseminarer, hvor
alle havnens aktører inviteres indenfor. Her kan vi så – som hhv. opfølgning på og forberedelse af
højsæsonen – sætte forskellige temaer på dagsordenen, fx nye sikkerhedstiltag,
trafikadskillelse/zonering, god havnekultur, udviklingen af miljøer/faciliteter etc. Det forum har vi valgt
at kalde ’Det blå råd’.

Samtidig anderkender vi, at der er interessenter – fx lokaludvalgene – som har en særlig aktie i
havnens udvikling. I er otte lokaludvalg, som grænser ud til havnen, og på den baggrund er vores
tanke, at det kunne være relevant at lave et særligt forum for jer, som kunne mødes fx to gange om
året. Det betyder selvfølgelig ikke, at I ikke samtidig bliver inviteret til havneseminarerne sammen
med alle de andre aktører, men så er vi i hvert fald sikker på, at vi får lokaludvalgenes perspektiver
og ideer med i arbejdet.

Vi vil derfor gerne invitere til et indledende møde på Nordre Toldbod 7 tirsdag den 25. maj, kl.
16.00-17.30. For at holde deltagerantallet på et hensigtsmæssigt niveau er vores indstilling, at det
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enkelte lokaludvalg kan lade sig repræsentere af to deltagere, fx en politisk og en administrativ.
Herfra vil udviklingschef Per Schulze og jeg deltage.

Vi håber, at alle har lyst til at deltage, og at det kan være begyndelsen på et godt og udviklende
samarbejde.

I kan læse mere om indholdet i By & Havns havnestrategi her:
https://byoghavn.dk/havnen/brug-havnen/ "

Løsning

Formanden foreslår, at lokaludvalget udpeger max. to deltagere til mødet mellem lokaludvalgene og
By & Havn om havnens udvikling.

Økonomi

Intet.

Videre proces

De, der deltager i mødet, orienterer om resultatet af mødet i lokaludvalgets møde den 26. juni 2019.

Beslutning

På forslag fra Poul Cohrt udpegede lokaludvalget Mogens Holm og Svend Aage Schiermacher til på
vegne af lokaludvalget at deltage i et møde den 25. juni 2019 mellem By & Havn og otte
lokaludvalg om havnens udvikling. 

Bilag
Det Blå Byrum - Strategi for Københavns rekreative havn
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

7.  Orientering fra arbejdsgrupperne mv. (2019-0133750)

Christianshavns Lokaludvalg skal tage orienteringerne fra arbejdsgrupperne mv. til efterretning.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. Christianshavns Lokaludvalg tager orienteringerne fra arbejdsgrupperne mv. til efterretning - se
bilaget.

Problemstilling

Flere arbejdsgrupper mv. har haft møde siden det seneste lokaludvalgsmøde. Mødereferater ses i
bilaget.

Løsning

Faste arbejdsgrupper jf. lokaludvalgets forretningsorden

• Forretningsudvalget

• Byplan, Trafik og Havnen

• inkl. Nyholm-gruppen

• Kultur, Skole, Fritid, Børn og Unge

• Sociale Forhold, Sundhed og Omsorg

Andre faste arbejdsgrupper

• Miljøgruppen

• inkl. Genbrugsgruppen

• INFO/Event-gruppen

• Torvegruppen

• Papirøen-gruppen
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Repræsentation i andre fora

• Hal Cs brugergruppe

• Torvenetværket

• Fonden Miljøpunkt Indre By & Christianshavn

Økonomi

Intet.

Videre proces

Arbejdsgrupperne mv. mødes med jævne mellemrum.

 

Beslutning
Referatet af mødet den 14. maj 2019 i arbejdsgruppen Byplan, Trafik og Havn blev omdelt i
lokaludvalgets møde.

 

Arbejdsgruppen Kultur, Skole, Fritid, Børn og Unge

John Poulsen orienterede om Biblioteksgruppens anbefaling til Kultur S under Kultur- og
Fritidsforvaltningen om ikke at indføre selvbetjeningsløsning på Christianshavns Bibliotek.
Biblioteksgruppens anbefaling blev ikke fulgt, og nu oplever man uro på biblioteket.

John Poulsen oplyste, at høringsmaterialet vedr. biblioteksplanen endnu ikke er klar, da planen skal i
Kultur- og Fritidsudvalget igen.

Arbejdsgruppen Byplan, Trafik og Havn

Frode Neergaard oplyste, at han har bedt om Teknik- og Miljøforvaltningens holdning til, at der er
fældet 25 træer ved Ørkenfortet i Strandgade og Knippelsbrogade, samt spurgt om hvorvidt
Ørkenfortets bygherre har fået tilladelse til at fælde træerne. Endvidere har han bedt forvaltningen
sikre, at der reetableres træer langs Ørkenfortet, således at det som et minimum svarer til de skitser
og tegninger, som er indeholdt i lokalplanen. Teknik- og Miljøforvaltningen har endnu ikke svaret.

Lokaludvalget bemyndigede formanden til sammen med Frode Neergaard og Svend Aage
Schiermacher at følge op på forvaltningens svar, når det måtte foreligge, idet lokaludvalget på forslag
fra Kirsten V. Andersen skal tilkendegive, at det vil have mindst samme antal træer i samme højde og
drøjde som de, der blev fældet, tilbage i Strandgade og Knippelsbrogade, når byggeriet i Ørkenfortet
er færdigt.
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Jens Eskildsen oplyste, at der inde i Ørkenfortet skal være 125 p-pladser og 20 p-pladser på terræn.
Der forventes 250 taxature og 8 turistbus-ture til Ørkenfortet om dagen. Dertil kommer varelevering til
hotellet. Lokalplanen indeholder ikke bindende bestemmelser om trafikløsninger, selv om Teknik- og
Miljøudvalget ikke fandt de skitserede trafikløsninger overbevisende. Det fremgår af lokalplanen, at
der skal være en vendeplads i bunden af Knippelsbrogade ud til havnepromenaden.

Jens Eskildsen oplyste, at Teknik- og Miljøforvaltningen ikke har svaret på lokaludvalgets spørgsmål
om, hvordan man fjerner cementslør på brostenene i Christianshavns gader, der er opstået som
følge af den fejlslagne genfugning af brostensgaderne. Lokaludvalget bad formanden stille Teknik- og
Miljøforvaltningen spørgsmålet igen.

Asbjørn Kaasgaard oplyste, at betonstøvet fra den fejlslagne genfugning af brostensgaderne også er
gået i kloakkerne, hvorfor det skal suges op nu.

INFO/Event-gruppen

Asbjørn Kaasgaard oplyste, at Christianshavnerdagen holdes den 8. september 2019.
Arrangementet ønskes holdt på Nyholm, Tilladelsen fra Forsvaret foreligger endnu ikke trods flere
rykkere. Hvis ikke det er muligt at holde arrangementet på Nyholm, holdes det i Sankt Annæ Gade.

Poul Cohrt foreslog, at uddelingen af Havnens Pris sker om eftermiddagen.

Genbrugsgruppen

Kirsten V. Andersen oplyste, at Genbrugsgruppen undersøger, hvad der skal ske med de
flerfunktionelle affaldsløsninger, som Teknik- og Miljøforvaltningen har stillet op ved Christianshavns
Kanal i samarbejde med lokaludvalget. Forsøget stopper d. 1. oktober 2019. Genbrugsgruppen
ønsker, at de flerfunktionelle affaldsløsninger flyttes til et privat areal, hvor der er behov for dem.
Genbrugsgruppen har den 11. juni 2019 møde med Teknik- og Miljøforvaltningen om sagen.

Mogens Holm oplyste, at der ikke er behov for den flerfunktionelle affaldsløsning ved
Bådsmandsstræde, da der affaldssorteres i gårdene i kvarteret.

Jane Lytthans oplyste, at  den flerfunktionelle affaldsløsning ved Bådsmandsstræde benyttes af de i
kvarteret, der bor i karreer med små gårde, hvor der ikke er plads til affaldssortering.

Frode Neergaard oplyste, at den flerfunktionelle affaldsløsning over for Sofiegade ikke bruges meget,
da der i kvarteret er gode affaldssorteringsløsninger. Desuden tager den udsigten over
kanalen mellem Sofiegade og Wildersgade.

 

Lokaludvalget tog orienteringerne fra arbejdsgrupperne mv. til efterretning.

 

 

 

Side 21



Bilag
1. INFO/Event-gruppen
2. Arbejdsgruppen Kultur, Skole, Fritid, Børn og Unge
3. Miljøgruppen
4. Arbejdsgruppen Byplan, Trafik og Havn
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

8.  B-sag: Status på Lynetteholmen (2019-0131973)

Christianshavns Lokaludvalg skal tage en orientering om lokaludvalgets borgermøde den 30. april
2019 om Lynetteholmen til efterretning.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Christianshavns Lokaludvalg tager orienteringen om lokaludvalgets borgermøde den 30. april
2019 om Lynetteholmen til efterretning. Se bilaget.

Problemstilling

Lokaludvalget var den 30. april 2019 vært for et borgermøde om Lynetteholmen, hvor bl.a. By & Havn
holdt oplæg. Se et referat af mødet i bilaget.

By & Havn har fået opgaven at etablere og udvikle Lynetteholmen, der skal ligge mellem Nordhavn
og Refshaleøen og på sigt rumme 35.000 indbyggere og lige så mange arbejdspladser.  

Som en central præmis for byudviklingen i det nye område skal der etableres ny infrastruktur, der
blandt andet kan sikre tilgængeligheden for beboerne og medarbejderne. Det drejer sig om en Østlig
Ringvej fra Nordhavnen til motorvejen på Amager samt metrobetjening af området.

Den nye bydel er også en klimasikring af byen. Den vil fungere som en dæmning fra Kronløbet ved
Nordhavn og ned til Refshaleøen. Dermed vil Lynetteholmen sikre København mod fremtidig
stormflod som følge af havvandsstigninger og mere voldsomt vejr..

Løsning

Formanden foreslår, at lokaludvalget tager orienteringen om borgermødet om Lynetteholmen til
efterretning.

Økonomi

Intet.

Videre proces
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Arbejdsgruppen Byplan, Trafik og Havn følger Lynetteholmen-projektet og orienterer lokaludvalget,
når der er nyt af interesse for Christianshavn.

 

Beslutning

1. Lokaludvalget tog orienteringen om lokaludvalgets borgermøde den 30. april 2019 om
Lynetteholmen, der fremgår af referatet af mødet, til efterretning. Referatet ses på
lokaludvalgets hjemmeside: 
https://christianshavnslokaludvalg.kk.dk/moeder-og-hoeringer/byudvikling/lynetteholm-en-ny-bydel-i-koebenhavn

2. Lokaludvalget godkendte et forslag fra Frode Neergaard om, at lokaludvalget nedsætter en
følgegruppe vedr. Lynetteholmen.

3. Lokaludvalget udpegede Jens Brandt Sørensen, Mogens Holm, Frode Neergaard og Svend
Aage Schiermacher til følgegruppen.

4. Lokaludvalget bemyndigede formanden til at informere interessenter vedr. Lynetteholmen om
lokaludvalgets følgegruppe.

Bilag
Referat af borgermøde om Lynetteholmen 30 april 2019
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

9.  B-sag: Parkbrugerråd for Christianshavns Vold (2019-0131997)

Christianshavns Lokaludvalg skal tage til efterretning, at lokaludvalgets forretningsudvalg har
udpeget et medlem og en suppleant til Parkbrugerrådet for Christianshavns Vold.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Christianshavns Lokaludvalg tager til efterretning, at lokaludvalgets forretningsudvalg har
udpeget Asbjørn Kaasgaard som sit medlem af Parkbrugerrådet for Christianshavns Vold.

2. at Christianshavns Lokaludvalg tager til efterretning, at lokaludvalgets forretningsudvalg har
udpeget Kirsten V. Andersen som suppleant i Parkbrugerrådet for Christianshavns Vold for
Asbjørn Kaasgaard.

Problemstilling

Den 3. maj 2019 skrev Teknik- og Miljøforvaltningen:

"Kære forening/organisation/råd/lokaludvalg m.fl.

I inviteres hermed til at udpege en repræsentant til det kommende parkbrugerråd for Christianshavns
Vold.

Hvorfor nedsættes et parkbrugerråd, og hvorfor tilbydes medlemskab?

Christianshavns Vold er fredet, og derfor skal der udarbejdes en udviklingsplan for parken.
Københavns Kommune ønsker i forbindelse med arbejdet med udviklingsplanen at nedsætte et
midlertidigt parkbrugerråd, der kan bidrage med gode ideer og konstruktiv kritik til planen.
Parkbrugerrådet sammensættes af de høringsberettigede organisationer jf. fredningsdeklarationen
samt medlemmer af Det Grønne Råd, lokaludvalget, repræsentanter for naboer og faste brugere m.fl.
Da jeres forening/organisation tilhører en af førnævnte grupper, eller på anden vis vurderes at have
interesse i Christianshavns Volds udvikling, er invitationen sendt til jer.

 

Svar udbedes

Senest torsdag den 16. maj 2019 bedes I venligst svare, om I ønsker at deltage i parkbrugerrådet
med en repræsentant fra jeres forening/organisation. 
(...)
I  bedes venligst oplyse navn, telefonnummer og mailadresse på repræsentanten. I er også velkomne
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til at vælge en suppleant, der kan deltage i stedet for den egentlige repræsentant, hvis denne bliver
forhindret. 

Parkbrugerrådsmøder og opgavens omfang

Der afholdes i alt 2 parkbrugerrådsmøder:

1. møde afholdes mandag den 24. juni 2019 kl. 16.30-18.30, Islands Brygge 37, 2300
København

2. møde afholdes i efteråret 2019, klokkeslæt og adresse som ovennævnt

Nærmere information om første møde sendes til jeres udpegede repræsentant.

Udover de to møder i parkbrugerrådet afholdes et parktræf på Christianshavns Vold (sommeren
2019). Dette annonceres offentligt og er åbne for alle borgere. Desuden forventes det, at jeres
repræsentant sikrer at foreningen/organisationen afgiver sit høringssvar, når udkastet til
udviklingsplan sendes i høring i parkbrugerrådet. Når arbejdet med udviklingsplanen er slut
nedlægges parkbrugerrådet.

 

Hvad er en udviklingsplan?

En udviklingsplan afstikker rammerne for udviklingen af parken og fastlægger de overordnede
retningslinjer for den fremtidige drift af området. Nye tiltag i parken, omlægninger og lignende skal
således fremgå af udviklingsplanen for at kunne realiseres.

(...)

Denne invitation sendes til:

Christianshavns Lokaludvalg
Danmarks Naturfredningsforening
Friluftsrådet
Dansk Ornitologisk Forening
Børne- og Ungdomsorganisationernes Samråd (spejdere m.m.)
Danmarks Idrætsforbund
Cyklistforbundet
Foreningen Hovedstadens Forskønnelse
Dansk Botanisk Forening
Københavns Ældreråd
Danske Handicaporganisationer
Kultur- og Fritidsforvaltningen, Københavns Kommune
samt repræsentanter for naboer og brugere af parkerne."

Løsning
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På grund af fristen for svar den 16. maj 2019 har formanden efter rådføring med lokaludvalgets
forretningsudvalg meddelt Teknik- og Miljøforvaltningen,

• at Asbjørn Kaasgaard er lokaludvalgets medlem af Parkbrugerrådet for Christianshavns Vold.
• at Kirsten V. Andersen er suppleant i Parkbrugerrådet for Christianshavns Vold for Asbjørn

Kaasgaard.

Formanden foreslår, at lokaludvalget tager dette til efterretning.

Økonomi

Intet.

Videre proces

Repræsentanten orienterer lokaludvalget om Parkbrugerrådets arbejde i de kommende
lokaludvalgsmøder.

Beslutning

1. Lokaludvalget tog til efterretning, at lokaludvalgets forretningsudvalg har udpeget Asbjørn
Kaasgaard som sit medlem af Parkbrugerrådet for Christianshavns Vold.

2. Lokaludvalget tog til efterretning, at lokaludvalgets forretningsudvalg har udpeget Kirsten V.
Andersen som suppleant i Parkbrugerrådet for Christianshavns Vold for Asbjørn Kaasgaard.

Bilag
Retningslinjer for Parkbrugerrådene
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

10.  B-sag: Forholdene i Hal C (2019-0133635)

Christianshavns Lokaludvalg skal godkende et brev til Kultur- og Fritidsudvalget og Kultur- og
Fritidsforvaltningen om forholdene i Hal C.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Christianshavns Lokaludvalg godkender brevet til Kultur- og Fritidsudvalget og Kultur- og
Fritidsforvaltningen om forholdene i Hal C, der fremgår af løsningsafsnittet.

Problemstilling

Efter et brugermøde i Hal  C den 29. april 2019 drøftede arbejdsgruppen Kultur, Skole, Fritid, Børn og
Unge den 13. maj 2019 forholdene i hallen. Fra referatet af arbejdsgruppens møde:

"Der har omsider været afholdt brugermøde omkring Hal C, Dan Sørensen var deltager. Dan m.fl. har
forklaret den nye leder, Thomas Bøgh, og repræsentanten for ejendomsdriftsservicen, at der er
mange fejl og mangler i forbindelse med hallen: generelt stor utilfredshed med det bemandingsfrie
system. Der er rengøringsproblemer (især i køkkenet). Der er almindeligt svineri. Der mangler
loftsplader, det fremkalder skimmelsvamp. Driftsgangen er for langsom. Der er dog nu aftalt
kvartalsvise brugermøder. Men kfs-grupppen aftalte, at Dan skriver et oplæg til CLU ,som især retter
kritik af det uacceptable forfald i Hal C . Oplægget /klagen kan så via CLU fremsendes til de
kommunale myndigheder."

Løsning

Formanden foreslår, at lokaludvalget skriver til Kultur- og fritidsudvalget og Kultur- og
Fritidsforvaltningen:

"Christianshavns Lokaludvalg, Christianshavns Gymnasium samt Christianshavns Idræts Klub (CIK)
og andre foreninger har været til mange møder, haft foretræde,  og sendt et hav af ansøgninger, for
at få bygget en hal på Christianshavn.

I 2013 indviede man så Hal C, til stor glæde for Christianshavnerne, foreninger, Gymnasiet og
Skolen. Ved Hal C og på kanten til kanalen blev der bygget terrasser til fri afbenyttelse, hvilket
benyttes meget af mange, til hygge med medbragt spise- og drikkevarer.

I forbindelse med byggeriet og indretningen af Hal C, blev der nedsat en følgegruppe.
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Følgegruppen blev tidligt gjort opmærksom på, at Hal C ville blive en bemandingsfri åben hal, med en
daglig rengøring, men uden egentlig opsyn.

Følgegruppen udtrykte klart deres skepsis overfor, at der ikke var et dagligt opsyn, da hallen var
tiltænkt åben for alle, hvilket er positivt i mange henseender, men også kan medføre større slidtage,
ødelæggelser og uhensigtsmæssig adfærd.  

De mange aktiviteter der er muligheder for i og uden for Hal C, stiller krav til rengøring og
vedligehold, samt at skader repareres indenfor rimelig tid, så skaderne ikke udvikler sig til yderligere
forfald.

Desværre har forholdene udviklet sig, så brugere af Hal C udtrykker utilfredshed med
vedligeholdelsen og de manglende udbedrede skader og ødelæggelser. Omklædningsrum hvor
lofterne har ødelagte eller manglende plader, hvilket ændrer på indeklima, med medfølgende
skimmelsvamp. Andre mindre reparations- og vedligeholdelsesopgaver tager meget lang tid, at få
udført, og kan udvikle sig til større fordyrende opgaver. Også en udfordring og forsinkende led er, at
de reparationer, der skal udføres, ikke kan iværksættes straks, men skal visiteres til anden instans.
Her har man mange andre opgaver, som igen fører til lange ventetider, for at få udført selv mindre
opgaver.

Opgaven med at holde rent på de udendørsbaner, og terrasserne, er også blevet en større opgave.
Mange benytter fodboldbanerne og terrasserne, hvilket Københavns Kommune har tiltænkt, men
ressourcerne til oprydning, vedligehold og reparation ser ikke ud til, at være fulgt med.

Christianshavns Lokaludvalg ser med bekymring på den aktuelle status i Hal C.

Christianshavns Lokaludvalg vil på det kraftigste anbefale, at Hal C bemandes. Den rette person kan
være til stor gavn i det forbyggende arbejde til at bevare Hal C i en ordentlig og brugervenlig stand.
Den rigtige person vil også kunne være den, som måske kan opnå gode sociale relationer, til brugere
og besøgende, unge og ældre, så Hal C benyttes og slides på en positiv måde.

Med venlig hilsen

Poul Cohrt,
formand"

Økonomi

Intet.

Videre proces

Når lokaludvalget har godkendt brevet, sender sekretariatet det til Kultur- og Fritidsudvalget og
Kultur- og Fritidsforvaltningen.
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Beslutning

Lokaludvalget godkendte brevet til Kultur- og Fritidsudvalget og Kultur- og Fritidsforvaltningen om
forholdene i Hal C, der fremgår af løsningsafsnittet.
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

11.  B-sag: Mødested for lokaludvalgets møder (2019-0131983)

Christianshavns Lokaludvalg skal beslutte at holde sine møder i Christianshavns Beboerhus.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Christianshavns Lokaludvalg beslutter at holde sine møder i Christianshavns Beboerhus med
virkning fra mødet den 28. august 2019.

 

Problemstilling

I mødet den 31. oktober 2018 besluttede lokaludvalget efter en vejledende afstemning at flytte
lokaludvalgets mødevirksomhed fra Beboerhuset så hurtigt som muligt til andre lokaler, som er
tilgængelige for handicappede medborgere. Samtidig bemyndigede lokaludvalget formanden til at
orientere de relevante politikere om årsagen til flytningen; dette med henblik på at gøre opmærksom
på, at der skal penge til Beboerhuset, så det kan indrettes i overensstemmelse med handicapkravene
til bygninger.

Lokaludvalget har siden mødet den 23. januar 2019 holdt sine møder i Hal C.

I møderne den 27. marts og 24. april 2019 gav lokaludvalgsmedlemmer udtryk for, at indeklimaet i
mødelokalet i Hal C er dårligt. Det blev foreslået at flytte lokaludvalgets møder tilbage til
Beboerhuset.

Løsning

Formanden foreslår, at lokaludvalget holder sine møder i Christianshavns Beboerhus med virkning
fra mødet den 28. august 2019. Sekretariatet skal have tid til at få en aftale med Beboerhuset om
lokaleleje og forplejning på plads, ligesom ændringen skal offentliggøres. 

Det betyder, at lokaludvalgets møde den 26. juni 2019 holdes i Hal C.

Økonomi

Lokaludvalgsmøderne betales af sekretariatet.
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Videre proces

Se ovenfor.

 

Beslutning

Lokaludvalget besluttede at holde sine møder i Christianshavns Beboerhus med virkning fra mødet
den 28. august 2019.
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

12.  B-sag: Puljeansøgninger, maj 2019 (2019-0125583)

Christianshavns Lokaludvalg skal tage stilling til fire puljeansøgninger.

Indstilling

1. At Christianshavns Lokaludvalg giver S/K Lynetten tilsagn om 8.000 kr. til projektet
"Implementering af Christianshavns Fritid for alle der kan lide aktiviteter ved vandet". Støtten
øremærkes til aktiviteten "Musik Vild med Vand". Lokaludvalget støtter ikke med det ansøgte
beløb på 30.000 kr., fordi det ønsker at sprede anvendelsen af dets midler.

2. At Christianshavns Lokaludvalg giver afslag på en ansøgning fra Kulturtårnet på 15.000 kr. til
koncertrækken "Sailor In Concerts ved Kulturtårnet". Afslaget begrundes med, at lokaludvalget
 ønsker at bruge sine midler på andre aktiviteter. 

3. At Christianshavns Lokaludvalg giver Broens Gadekøkken tilsagn om 10.000 kr. til
arrangementsrækken "Lyrik på Broen #1-4". Lokaludvalgets støtte må ikke anvendes til at
honorere arrangørerne. Lokaludvalget støtter ikke med det ansøgte beløb på 20.000 kr., da det
ønsker at sprede anvendelsen af sine midler. 

4. At Christianshavns Lokaludvalg giver to borgere tilsagn om en underskudsgaranti på 10.000 kr.
til projektet "Den bæredygtige have i Københavns Havn". Lokaludvalget støtter ikke med det
ansøgte beløb på 49.500 kr., fordi det ønsker at sprede anvendelsen af dets midler.

Problemstilling

Lokaludvalget har modtaget 4 puljeansøgninger.

 

Løsning

1. Implementering af Christianshavns Fritid for alle der kan lide aktiviteter ved vandet 

S/K Lynetten, Magretheholms Havn, søger om 30.000 kr. til at fortsætte aktiviteter, som har åbnet
havnen for lokalområdets beboere, der ikke har båd eller sejlinteresser. Aktiviteterne starter med
Havnens Dag den. 25. maj 2019, hvor der vil være skattejagt, krabbeløbsbane og hoppeborg. 3
grillsteder på havneområdet. Derudover arrangeres en danseaften i juli og en i august. Lokale
børnehaver og ungdomsklubber inviteres til sejlerhygge med optimist- og junior-sejlads. Der
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etableres et mindre amfiteater til underholdning for børn og unge. Endelig vil der være temaaftener
om sejlsport, dykning, duelighedsbevis og velkommen til nye borgere på havnen.

En eventuel støtte fra lokaludvalget vil blive brugt til at  renovere en legeplads samt til musik,
aktiviteter for børn og aktiviteter som grill og morgenmad.

Sekretariatets bemærkninger

Det fremgår af lokaludvalgets retningslinjer for støtte, at lokaludvalget ikke yder støtte til drift og
anlæg. Sekretariatet vurderer, at renovering af en legeplads er et anlægsprojekt, som lokaludvalget
ikke kan give støtte til.

Af lokaludvalgets retningslinjer for støtte fremgår det desuden, at lokaludvalget ønsker at styrke
mangfoldigheden på Christianshavn og derfor kun undtagelsesvis yder støtte til aktiviteter,
der tidligere har modtaget støtte fra lokaludvalget.

Med de bemærkninger ser sekretariatet intet til hinder for, at lokaludvalget støtter S/K Lynettens
aktiviteter i sommeren 2019.

Anbefaling fra arbejdsgruppen Kultur, Skole, Fritid, Børn og Unge

Vi synes fortsat, at det er vigtigt at støtte børn og voksnes samvær og  adgang til kreativitet i
forbindelse med havn/vand og foreslår at bevilge 8000 kr. til aktiviteten ”Musik Vild med vand”. Da vi
har bevilget midler  til et lignende arrangement tidligere, skal ansøger ikke forvente yderligere støtte
næste år, da vi har begrænsede midler og kun undtagelsesvis støtter samme arrangement flere
gange.

Formandens indstilling

At Christianshavns Lokaludvalg giver S/K Lynetten tilsagn om 8.000 kr. til projektet "Implementering
af Christianshavns Fritid for alle der kan lide aktiviteter ved vandet". Støtten øremærkes til aktiviteten
"Musik Vild med Vand". Lokaludvalget støtter ikke med det ansøgte beløb på 30.000 kr., fordi det
ønsker at sprede anvendelsen af dets midler.

 

2. Sailor In Concerts ved Kulturtårnet

Kulturtårnet søger 15.000 kr. til en koncertrække, som skal skabe unikke oplevelser til
københavnere.bl.a. i forbindelse med Jazzfestivalen og Kulturhavn-festivalen.

Koncerterne finder sted den 13. juli, 25. august og den 14 september 2019 på en scene i Kulturtårnet
på Knippelsbros balkon.

Kulturtårnet samarbejder med CPH Raft entertainment og Jazzkollektivet.

Udgiftsbudgettet er på 64.592 kr. Der regnes med en indtægt på 6.000 kr. fra salg af mad,
drikkevarer el. lign.
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En eventuel støtte fra lokaludvalget vil gå til honorarer til 10 musikere.  

Sekretariatets bemærkninger

Sekretariatet ser intet til hinder for, at lokaludvalget støtter koncertrækken med en
underskudsgaranti..

Anbefaling fra arbejdsgruppen Kultur, Skole, Fritid, Børn og Unge

Da lokaludvalget har støttet aktiviteter i Kulturtårnet adskillige gange, indstiller vi et afslag på
ansøgningen - også fordi vi råder over begrænsede midler. Vi henviser ansøger til at søge
Kulturhavnsmidler.

Formandens indstilling

At Christianshavns Lokaludvalg giver afslag på en ansøgning fra Kulturtårnet på 15.000 kr. til
koncertrækken "Sailor In Concerts ved Kulturtårnet". Afslaget begrundes med, at lokaludvalget
 ønsker at bruge sine midler på andre aktiviteter.

 

3. Lyrik på Broen #1-4

Broens Gadekøkken søger 20.000 kr.  til at afholde 4 arrangementer med ny stedspecifik lyrik.

Lyrikarrangementerne vil finde sted den 8 juni, 13. juli, 3. august og 31 august fra kl 16-18, og de vil
være gratis at deltage i.

Arrangementerne skal bruges som løftestang til at komme med i programmet til Christianshavns
Bogfestival 2020. Ansøgeren samarbejder med forfatteren, digteren, kunstneren Claus Ankersen.

Udgiftsbudgettet er på 37.000 kr. En eventuel støtte fra lokaludvalget vil gå til eksterne honorarer.  

Sekretariatets bemærkninger

Sekretariatet ser intet til hinder for, at lokaludvalget støtter arrangementerne.

Anbefaling fra arbejdsgruppen Kultur, Skole, Fritid, Børn og Unge

10.000 kr. bevilges til afprøvning af eksperimentet (pengene skal dog ikke anvendes til
arrangørhonorar).

Formandens indstilling

At Christianshavns Lokaludvalg giver Broens Gadekøkken tilsagn om 10.000 kr. til
arrangementsrækken "Lyrik på Broen #1-4". Lokaludvalgets støtte må ikke anvendes til at honorere
arrangørerne. Lokaludvalget støtter ikke med det ansøgte beløb på 20.000 kr., da det ønsker at
sprede anvendelsen af sine midler.
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4. Den bæredygtige have i Københavns Havn

To borgere søger om 49.500 kr. til at etablere en bæredygtig have på havnefronten syd for
Inderhavnsbroen, som viser eksempler på bæredygtige forretningsideer. Haven skal eksistere fra den
 28. juni til den 7. juli 2019, hvor den er åben i tidsrummet kl. 12-18. 

Hensigten er at afprøve mulighederne for at skabe en bæredygtighedsfestival i København.  Blandt
ideerne er at vise produktionen af frugtsaft fra overskudsfrugt, sund vegetarisk mad, promovering af
postevand frem for engangsflaskevand, formidling af podcasts om bæredygtighed, lave/vise små film
og interviews med bl.a. turister m.m.

Der vil dagligt blive budt på workshops og talks tilvejebragt af ansøgernes samarbejdspartnere, som
består af en række virksomheder og aktører, der alle arbejder med bæredygtighed. 

Projektet henvender sig til christianshavnere, københavnere og turister, som krydser
Inderhavnsbroen. Der vil blive taget entre ved workshops med en pris på 25 kr. for børn og 50 kr. for
voksne.

Udgiftsbudgettet er på 101.000 kr. Der regnes med indtægter på 65.000 kr. En eventuel støtte fra
lokaludvalget vil gå til etablering af haven, materialer og transport, honorar til eksterne oplægsholdere
og til "vandsommelier" med forstand på drikkevand.   

Sekretariatets bemærkninger

Sekretariatet ser intet til hinder for, at lokaludvalget støtter projektet med en underskudsgaranti.

Anbefaling fra arbejdsgruppen Kultur, Skole, Fritid, Børn og Unge

Haven tegner til at kunne blive et interessant bidrag til klimadebat m.m., vi synes, det er en fin - men
krævende - ide og indstiller 10.000 kr. i støtte.

Formandens indstilling

At Christianshavns Lokaludvalg giver to borgere tilsagn om en underskudsgaranti på 10.000 kr. til
projektet "Den bæredygtige have i Københavns Havn". Lokaludvalget støtter ikke med det ansøgte
beløb på 49.500 kr., fordi det ønsker at sprede anvendelsen af dets midler.

 

Økonomi

Lokaludvalget har afsat en ramme på 220.000 kr. til puljeansøgninger i 2019. Hidtil er der
disponeret 101.370 kr. Hvis lokaludvalget følger indstillingerne, vil der være disponeret for
yderligere 28.000 kr.  af 2019-puljen.

Videre proces
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Sekretariatet orienterer ansøgerne om lokaludvalgets beslutning og varetager den videre
sagsbehandling.

Beslutning

Lokaludvalget foretog en vejledende afstemning om et ændringsforslag fra Poul Nielsen om, at
lokaludvalget skal give afslag på alle ansøgninger, der er nævnt i indstillingen. Afstemningen viste, at
der ikke var flertal for ændringsforslaget.

 

 

1. Lokaludvalget godkendte indstillingen om at give S/K Lynetten tilsagn om 8.000 kr. til projektet
"Implementering af Christianshavns Fritid for alle der kan lide aktiviteter ved vandet". Støtten
øremærkes til aktiviteten "Musik Vild med Vand". Lokaludvalget støtter ikke med det ansøgte
beløb på 30.000 kr., fordi det ønsker at sprede anvendelsen af dets midler.

2. Lokaludvalget godkendte indstillingen om at give afslag på en ansøgning fra Kulturtårnet på
15.000 kr. til koncertrækken "Sailor In Concerts ved Kulturtårnet". Afslaget begrundes med,
at lokaludvalget  ønsker at bruge sine midler på andre aktiviteter. 

3. Lokaludvalget stemte om et ændringsforslag fra Erik Rasmussen om, at lokaludvalget giver
Broens Gadekøkken afslag på ansøgningen om støtte til arrangementsrækken "Lyrik på Broen
#1-4". 

11 lokaludvalgsmedlemmer stemte for indstillingen om at give Broens Gadekøkken tilsagn om
10.000 kr. til arrangementsrækken "Lyrik på Broen #1-4". 
5 lokaludvalgsmedlemmer stemte for ændringsforslaget om at lokaludvalget giver Broens
Gadekøkken afslag på ansøgningen om støtte til arrangementsrækken "Lyrik på Broen #1-4". 
Ingen undlod at stemme.

Dermed havde lokaludvalget godkendt indstillingen om at give Broens Gadekøkken tilsagn om
10.000 kr. til arrangementsrækken "Lyrik på Broen #1-4". Lokaludvalgets støtte må ikke
anvendes til at honorere arrangørerne. Lokaludvalget støtter ikke med det ansøgte beløb på
20.000 kr., da det ønsker at sprede anvendelsen af sine midler. 

   
4. Lokaludvalget stemte om et ændringsforslag fra Erik Rasmussen om, at lokaludvalget giver to

borgere afslag på en ansøgning om støtte til projektet "Den bæredygtige have i Københavns
Havn". 
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12 lokaludvalgsmedlemmer stemte for indstillingen om at give to borgere tilsagn om en
underskudsgaranti på 10.000 kr. til projektet "Den bæredygtige have i Københavns Havn". 
3 lokaludvalgsmedlemmer stemte for  ændringsforslaget om, at lokaludvalget giver to
borgere afslag på en ansøgning om støtte til projektet "Den bæredygtige have i Københavns
Havn". 
1 lokaludvalgsmedlem undlod at stemme.

Dermed havde lokaludvalget godkendt indstillingen om give to borgere tilsagn om en
underskudsgaranti på 10.000 kr. til projektet "Den bæredygtige have i Københavns Havn".
Lokaludvalget støtter ikke med det ansøgte beløb på 49.500 kr., fordi det ønsker at sprede
anvendelsen af sine midler.
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

13.  B-sag: Status på lokaludvalgets 2019-pulje, maj 2019 (2019-0133779)

Christianshavns Lokaludvalg skal tage en status på dets 2019-pulje til efterretning.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Christianshavns Lokaludvalg tager status på lokaludvalgets økonomi til efterretning. Se
bilaget.

Problemstilling

Lokaludvalget har bedt om en status på dets pulje i hvert lokaludvalgsmøde.

Løsning

Formanden foreslår, at lokaludvalget tager status på lokaludvalgets økonomi til efterretning. Se
bilaget.

Økonomi

Se bilaget.

Videre proces

Lokaludvalget arbejder videre i henhold til sit budget.

 

Beslutning

Lokaludvalget tog status på lokaludvalgets økonomi til efterretning.

Bilag
1. Økonomioversigt
2. Støttede aktiviteter
3. Borgerdialogaktiviteter
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

14.  B-sag: Henvendelser til lokaludvalget, maj 2019 (2019-0133414)

Christianshavns Lokaludvalg skal tage formandens håndtering af henvendelser til lokaludvalget til
efterretning.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Christianshavns Lokaludvalg tager hans håndtering af henvendelser til lokaludvalget til
efterretning.

Problemstilling

Lokaludvalget har modtaget tre henvendelser siden lokaludvalgets møde den 24. april 2019.

Løsning

1. Dokøen

Med mail den 25. april 2019 spurgte en borger lokaludvalget om status på planerne om en park
på Dokøen. Han henviste til, at startredegørelsen, der er grundlaget for udarbejdelsen af en lokalplan
for området, blev vedtaget i 2017.

Sekretariatet bad Teknik- og Miljøforvaltningen svare ham og lokaludvalget.

Teknik- og Miljøforvaltningen svarede den 8. maj 2019, at siden startredegørelsens vedtagelse har A.
P. Møller Fonden, som ejer Dokøen og står bag projektet,  indhentet forslag til parkens udformning
fra flere arkitekter. De har valgt et af forslagene til realisering, som endnu ikke er offentliggjort. 

Forvaltningen regner med, at lokalplanforslaget vil blive offentliggjort til efteråret, og at fonden inden
da vil have præsenteret projektet for offentligheden. Når forslaget er godkendt af
Borgerrepræsentationen, vil det blive sendt i offentlig høring – forventeligt i de sidste måneder af
2019.

2. Fredede træer

Med mail den 6. maj 2019 oplyste en borger, at man lige nu er i gang med at fælde det store gamle
lindetræ i Søkvæsthusets gård, der er privat areal. Hun spurgte, om det er i orden, idet hun regnede
med at træet er fredet. Hun spurgte også om lokaludvalget har overblik eller viden om fredede træer
på Christianshavn.
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Sekretariatet bad Teknik- og Miljøforvaltningen svarede.

Teknik- og Miljøforvaltningen svarede den 13. maj 2019, at kommunen ikke har registreret fredede
eller bevaringsværdige træer på grunden. Forvaltningen gjorde samtidig opmærksom på, at træet
kan være fredet i sammenhæng med bygningsfredningen uden, at kommunen er bekendt med dette.
Forvaltningen oplyste videre, at Søkvæsthuset sammen med bl.a. Holmen er udpeget som et
kulturarvsmiljø i Københavns Kommuneplan 2015 og at ejendommens hovedbygninger er fredet.

Endelig orienterede forvaltningen om Københavns Kommunes Træpolitik 2018-2025 og om,
at kommunen kun i begrænset omfang har hjemmel til at håndhæve politikkens principper på private
arealer. Kommunen har således ingen hjelm til at kræve lindetræet i Søkvæsthusets gård bevaret.

Forvaltningen sendte også et kort over fredede træer på Christianshavn. Se bilaget.

3. Plantning af træer

Med den 11. maj 2019 opfordrede en borger lokaludvalget til at få plantet træer med hjælp fra
frivillige. Hun henviste til denne artikel på dr.dk: Træer kan suge tonsvis af CO2 ud af atmosfæren.

Efter aftale med tovholderen for Miljøgruppen inviterede sekretariatet den 14. maj 2019 borgeren
med til gruppens næste møde, så de kan drøfte forslaget.

Økonomi

Intet.

Videre proces

Se ovenfor.

 

Beslutning

Lokaludvalget tog formandens håndtering af henvendelser til lokaludvalget til efterretning.
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

15.  Meddelelser (2019-0133765)

Beslutning
Kultur S

Poul Cohrt oplyste, at Kultur S under Kultur- og Fritidsforvaltningen med mail har meddelt, at de vil
være tættere på lokaludvalgene i området, de dækker. Det betyder, at de følger lokaludvalgenes
dagsordener og beslutninger med henblik på dialog, når det er relevant.

Poul Cohrt oplyste endvidere, at Kultur S har sendt en sag om optimering af lokaleudlån i uformel
høring med meget kort svarfrist – den 24. maj. Sagen kommer senere på dagsordenen for et møde i
Kultur- og Fritidsudvalget.

På forslag fra Kirsten V. Andersen bad lokaludvalget Poul Cohrt om sammen med Dan Sørensen at
skrive et høringssvar, idet Dan Sørensen sidder i brugergruppen vedr. Hal C.

Havnens Pris 2019

Poul Cohrt oplyste, at det nu er annonceret, at man kan indstille kandidater til Havnens Pris. Indtil
videre er der foreslået tre kandidater.

Nyholm

Asbjørn Kaasgaard oplyste, at charteret for Nyholm er underskrevet og at yderligere otte
organisationer har tilsluttet sig det.

Der er tale om et minimumsgrundlag. Organisationerne bag charteret kan mene noget mere og også
have forskellige holdninger.

Det er kommet frem, at provenuet fra salget af Nyholm ikke går til Forsvaret, men til statskassen.
Dermed har Forsvaret ikke en særlig interesse i at sælge til højstbydende. Forsvaret har ønske om at
blive på den nordlige del af Nyholm.

Organisationerne bag charteret er inviteret til et stormøde den 18. juni 2019. Man vil arbejde for, at
planlægningen af Nyholm løftes ud af Forsvarsministeriet og i stedet varetages af Københavns
Kommune, Kulturministeriet m.fl. Målet er, at der udskrives en international idékonkurrence for
området. Kommunen har udtrykt ønske om arealreservation til skole og institutioner.

Der er interesse for Nyholm blandt investorer og bygherrer, men organisationerne bag charteret
- med lokaludvalget i spidsen - har nu sat rammerne for udviklingen af Nyholm.

Københavnerinddragelse
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Lokaludvalget drøftede mødet den 2. maj 2019 på Rådhuset for lokaludvalg og medlemmer af
Borgerrepræsentationen om borgerinddragelse. Det havde været skuffende. Man undgik at tale om
lokaludvalgenes fremtidige rolle i forbindelse med borgerinddragelse. Dog var omtalen
af borgerinddragelsesmetoden Citizen Assembly, som er udviklet i Irland, interessant.
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16.  Eventuelt (2019-0133772)

Beslutning
Intet.

________________________________________________________________________________

OM MØDET

 Mødet startede kl. 18.37 og sluttede kl. 20.54.

Om dagsordenen

Dagsorden blev behandlet i denne rækkefølge:
1. Åben spørgetid
2. Referat og godkendelse af dagsordenen
9. Parkbrugerråd for Christianshavns Vold
10. Forholdene i Hal C
11. Mødested for lokaludvalgets møder
13. Status på lokaludvalgets 2019-pulje, maj 2019
14. Henvendelser til lokaludvalget, maj 2019
3. Det lokale miljøarbejde 2018
4. Grøn frivillighed i Københavns Kommune
5. Støj i byrummet og i institutioner
6. Havnens udvikling
8. Status på Lynetteholmen
12. Puljeansøgninger, maj 2019
7. Orientering fra arbejdsgrupperne mv.
15. Meddelelser
16. Eventuelt

Mødedeltagere

Avisgruppen, Christianshavneren Poul T. Cohrt
Christianshavns Lokalhistoriske Forening Asbjørn Kaasgaard
Kommunistisk Parti i Danmark, Christianshavns afdeling John Poulsen
E/F Panterens Bastion Carsten Junge Pedersen
Sofiebadet Kirsten Virring Andersen
Christianshavns Travaljelaug Ulla Bo Skovvart
E/F Elefantens Gård Jens Eskildsen
Christianshavns Lokalråd Jane Lytthans
Christians Kirke Tine Ammitzbøll Ehlert
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E/F Løvens Gård Frode Neergaard
A/B Dronninghus Linda Mathiesen
Socialdemokratiet Erik Rasmussen
Det Radikale Venstre Jens Brandt Sørensen
Konservativt Folkeparti Karin Steno
Dansk Folkeparti Gunhild Legaard
Venstre Poul Nielsen
Enhedslisten Mogens Holm

Fraværende med afbud

Jan Pirouz Poulsen og hans 1. suppleant. 2. suppleanten kunne ikke indkaldes.
Sven Erik Brockdorff. I stedet deltog hans 1. suppleant John Poulsen.
Elin Johansson. I stedet deltog hendes 1. suppleant Karin Steno.
Jette Philipsen. I stedet deltog hendes 1. suppleant Linda Mathiesen.
Povl Koch. I stedet deltog hans 1. suppleant Tine Ehlert.
Jette Arendrup og hendes 1. suppleant. 2. suppleanten kunne ikke indkaldes.
Katinka Haxthausen. Suppleanten var fraværende uden afbud. 
Hanne Tang og hendes 1. suppleant.
Gülsen Fidan Schultz og hendes 1. suppleant.

Fraværende uden afbud

Mai Christiansen

Fraværende i mødet

Karin Steno forlod mødet kl. 19.55 efter behandlingen af dagsordenens punkt 8.
Erik Rasmussen forlod mødet kl. 20.49 under behandlingen af dagsordenens punkt 15.

____________________________________________________________________________________

NÆSTE MØDE

Næste møde i Christianshavns Lokaludvalg holdes den 26. juni 2019 kl. 18.30-21.30 i Hal C,
Arsenalvej 6.
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